
Komisja Finansów Publicznych 

25 października 2022 r. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Wybiła nam godzina 16. Witam Państwa bardzo serdecznie na Komisji Finansów Publicznych w dniu 

25 października 2022 roku. Witam Panią Prezydent, Pana Prezydenta, Szanownych Państwa Radnych, 

prezesów tutaj jednostek, naczelników wydziałów oraz gości. Na początek nim przejdziemy dalej 

poproszę tutaj Państwa Radnych o listę obecności, aby ci, którzy są powiedzieli, że są. Abyśmy 

wiedzieli, kto jest i czy mamy kworum. Pani Radna Karolina Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry. Pan Radny Wojciech Czarnota. 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Dzień dobry, obecny. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Marek Gołosz. Nie mamy. Pan Radny Jarosław Hajduk? 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Andrzej Kściuczyk? 

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak? Jeszcze nie ma z nami. Pani Radna Aleksandra Pabian? 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Dzień dobry. Jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Anita Skapczyk? 

 

Radna Anita Skapczyk 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński? 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Witam, jestem. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry. Pan Radny Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Dzień dobry, jestem. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan radny Dariusz Wencepel? 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry, obecny. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Wróbel? 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Obecny, dzień dobry. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry. I Pani Radna Wysocka, Aleksandra Wysocka- Siembiga? Pani Rana dzwoniła, że tam ma 

problem z połączeniem, więc pewnie za chwilę się do nas dołączy. Pani Radna Iwona Oleksiak już jest?  

 

Radna Iwona Oleksiak 

Tak, dzień dobry wszystkim. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dzień dobry. Pan Radny Marek Gołosz? Nie ma. Mamy kworum także jeszcze raz witam wszystkich, 

którzy się dołączyli. Do dzisiejszego porządku obrad tu płynęła nam jeszcze, wpłynęło jeszcze jedno 

pismo, które dołączymy do wolnych wniosków. Jest to pismo z Norwida. A tak porządek obrad pozostaje 

tutaj bez zmian. Tak że bardzo proszę Państwa Radnych o przyjęcie dzisiejszego porządku obrad. Czy 

ktoś jest przeciw? Jednogłośnie za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 3, przyjęcie protokołu z 

posiedzenia Komisji Finansów Publicznych z dnia 27 września 2022 roku. Tak że proszę Państwa 

Radnych o przyjęcie tego protokołu. Czy ktoś jest przeciw? Ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie 

za. Dziękuję. Przechodzimy do punktu 4, jest to działalność i finanse Regionalnego Centrum Gospodarki 

Wodno-Ściekowej w Tychach. Tutaj materiał otrzymaliście Państwo Radni na tablecie. Jest dzisiaj z 

nami również Pan prezes Zbigniew Gieleciak, który jest do Państwa dyspozycji. Tak więc otwieram 

dyskusję. Zgłoszeń nie widzę. 

 

Pan M……….. Ś………. 

Jeżeli można? Jeżeli nikt się nie zgłasza to miałbym jedno pytanie do Pana prezesa. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Panie M……….. tu mamy… 

 

Radna Anita Skapczyk 

Ale Panie Przewodniczący jeszcze ja jestem. 

 

Pan M……….. Ś………. 

(niewyraźne) proszę bardzo. Oddaję oczywiście głos. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Anita Skapczyk, proszę. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Dzień dobry wszystkim jeszcze raz. Panie prezesie, ja mam takie jedno pytanie, bo przeanalizowałam 

dostarczone dokumenty, za które bardzo dziękuję, bo są dobrze, świetnie przygotowane. 
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Wyczerpująco. Mam pytanie, jak rozumiem w tym roku zbilansuje nam się raczej działalność Parku 

Wodnego tak?  

 

Prezes Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

No witam jeszcze raz serdecznie Państwa. No widzicie Państwo, że jak na ten czas, ten okres, który 

mamy, no mamy nawet zwyżki na Parku Wodnym. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Jest bardzo dobrze, tak? 

 

Prezes Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Tak że jest no można powiedzieć, że jest dobrze, ponieważ również w tym roku spłaciliśmy całe 

zobowiązania, które były, które nam zostały z budowy parku wodnego, a chcę przypomnieć, że 

zaciągnęliśmy zobowiązania w wysokości 58 000 000 złotych i zamierzamy w listopadzie ostatnią ratę 

spłacić, ponad 3 000 000 nam zostało do spłaty. Tak że na pewno to spłacimy. Uzgadniamy termin 

realizacji, tak że do końca tego roku Park Wodny jest bez, że tak powiem zadłużenia wynikającego z 

budowy. No i też zrezygnowaliśmy z rekompensat w drugiej połowie tego roku, z Urzędu Miasta nie 

wzięliśmy, mamy jeszcze tam, widzicie Państwo 2 razy po 1 050 000, które były w pierwszym półroczu 

przekazane z tytułu rekompensaty. Jesteśmy gotowi, żeby to oddać. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Bardzo dziękuję i gratuluję. Bardzo dziękuję. 

 

Prezes Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

No, dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Czy ktoś z Radnych ma jeszcze jakieś pytania?  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam pytanie. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Proszę Pan Radny Dariusz Wencepel. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Widzę w materiałach, że RCGW sprzedaje energię. Kto jest odbiorcą tej energii? Czy to bezpośrednio 

idzie do sieci? Czy ten klaster energii już działa? Jak to wygląda?  

 

Prezes Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Nie, nie, my nie mamy, nie możemy sprzedać do nikogo energii bezpośrednio, tylko organizujemy 

przetarg na zakup i na odbiór, na sprzedaż energii. Tak że równocześnie i w tej chwili wygrała to firma 

Polska Energia. W ubiegłym roku był to Tauron. Tak że no kto wygra przetarg, kto da najlepsze warunki 

przetargowe to ten wygrywa. Nie możemy niestety sprzedać tej nadwyżki energii do, bezpośrednio do 

firm komunalnych, czy też do Urzędu Miasta, czy też do gminy Tychy, powiedzmy tak. Nie wiem, czy 

Państwo tam zwrócili uwagę, że za ubiegły rok sprzedaliśmy 4 000 megawatogodzin energii 

elektrycznej, nadwyżki. To jest więcej niż zużywają tyskie trolejbusy, bo tyskie trolejbusy zużywają 

rocznie 2800 megawatogodzin. Tak że naszym celem jest całkowite zabezpieczenie nie tylko TLT, ale 

również oświetlenia gminy Tychy w 100 procentach. W ciągu ostatnich 3 lat, czyli w 2019, 2020, 2021 

sprzedaliśmy do sieci, powiedzmy sobie dystrybutora, poprzednio był to Tauron, energię w ilości 3000 

megawatogodzin w 2019, 5000 megawatogodzin w 2020 i w 2021 4000 megawatogodzin. Czyli taki 

potencjał mamy, a oprócz tego zabezpieczyliśmy w 100 procentach potrzeby oczyszczalni i parku 

wodnego. Tak że naszym celem jest zresztą takie kroki robimy, w ramach klastra nie możemy się 

rozliczać, ponieważ ustawa o odnawialnych źródłach energii jeszcze nie została w tym zakresie 

zaktualizowana. Ma wejść od nowego roku, ale jest 1200 uwag i poprawek do tej ustawy. Czy ona 

wejdzie to nie wiemy, bo ona dałaby nam możliwość wzajemnego bilansowania się w ramach klastra i 
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możliwość przesyłu na przykład do jednostek publicznych, takich  jak szkoły, przedszkola czy też do 

kilku podmiotów innych, które są w klastrze, żebyśmy mogli się rozliczyć. Ja mówię, że takim moim 

cichym marzeniem jest, żebyśmy 100 procent trolejbusy zabezpieczyli i takie działania przygotowujemy. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Mam jeszcze pytanie. W ramach uzupełnienia, bo RCGW odbiera ścieki z miasta Tychy i rozumiem, że 

to w ramach biogazowni przekształca w energię elektryczną i czy wasza spółka jeszcze poza tymi 

ściekami, jakie są z Tychów, czy jeszcze jakieś odpady zbiera z nie wiem jakiś tam rzeźni, czy spożywki, 

czy z jakiś tam firm dużych, czy to tylko te ścieki starczają na tą energię? Czy tylko RCGW zwozi jeszcze 

jakieś tam dodatkowe materiały, odpady i przekształca je tam w ten biogaz i potem w energię 

elektryczną? Jak to wygląda tak procentowo?  

 

Prezes Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Szanowny Panie Radny, powiem tak, żeby Panu przybliżyć ten problem, bo widzę, że Pan jest 

zainteresowany, więc myślę, że to jest na tyle ciekawe. W Europie funkcjonuje 18 800 biogazowni, z 

tego 11 400 może Pan zanotować. 11 4000 w Niemczech. 1 750 we Włoszech, od 600 do 900 w Szwecji, 

w Danii i w Norwegii. W Polsce funkcjonuje 350 biogazowni, z tego 109 na oczyszczalni ścieków, 102 

na wysypiskach śmieci, w zakładach komunalnych, gospodarki odpadami, o tak, bo Prezes Podmokły 

by mnie zlinczował takim określeniem, i reszta to są biogazownie rolnicze. Wśród tych 109 instalacji w 

gospodarce wodno-ściekowej w Polsce, a jest, chcę powiedzieć 1800 oczyszczalni, średnie pokrycie 

zapotrzebowania na prąd z własnych źródeł, czyli ze ścieków wynosi 40 procent w miastach powyżej 

100 000 mieszkańców i 47 procent w miastach  poniżej 100 000 mieszkańców. My za ubiegły rok 

mieliśmy 210 procent pokrycia zapotrzebowania na prąd, w stosunku do potrzeb oczyszczalni ścieków. 

W tym zakresie jesteśmy liderem albo jednym z 3 głównych liderów w Europie. I chcę powiedzieć, że 

żadna inna firma w Polsce wodno-kanalizacyjna nie osiągnęła 100 procent. Zbliżają się do 100 procent 

3 firmy, to jest Puck, Swarzewo, to jest Iława, to jest Mielec i Rzeszów też ostatnio zbliża się. Natomiast 

nie przekroczyli jeszcze 100 procent potrzeb oczyszczalni. I nie byłoby możliwe uzyskanie takich 

przychodów i takich efektów, gdyby nie kofermentacja, czyli dokładanie do fermentacji innych odpadów 

biodegradowalnych. I w tym zakresie jesteśmy, że tak powiem prekursorem w Polsce i na nas się 

wzorują w tej chwili wszystkie firmy, łącznie  z ministrami, ministerstwami w jaki sposób to robić. Tak że 

my przyjmujemy innego typu odpady biodegradowalne, o różnych kodach. Są to przede wszystkim to, 

o czym już wielokrotnie mówiłem, zaczęliśmy od serwatki z Danona lat temu, w 2009 roku, bo to było 

pierwsza, kofermentacja w Polsce, to wtedy zaczęliśmy robić. No i tak to rozwijaliśmy inne odpady 

mleczarskie, innego biodegradowalne. I tak to jest do dzisiaj. Gdyby nie to, że współpracujemy, nie 

traktujemy oczyszczalni silosowato, nie traktujemy oczyszczalnie jako mono zakładu, tylko poprzez 

dywersyfikację i współpracę, synergię działania różnych branż, po prostu mamy takie wyniki. I to jest to, 

co nas wyróżnia w Polsce i w Europie ze wszystkich oczyszczalni. Chcę powiedzieć jeszcze jedno 

dodam, że jako samowystarczalni jesteśmy od 2011 roku i wtedy w Europie były 3 firmy 

samowystarczalne, w tym RCGW. To tak, mogę to rozwinąć, ale musiałbym zrobić konferencję albo 

wywiad. Mogę to mówić bez przygotowania. Zresztą to wielokrotnie mówię tak że… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dziękuję, Panie prezesie za rzeczową odpowiedź. Naprawdę chylę czoła, że jest jeden prezes, co 

odpowiada na wszystkie pytania w tym mieście. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania?  

 

Pan M……….. Ś………. 

Ja mam jedno jeśli można. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Panie M…….., Pan w wolnych wnioskach zgodnie z zasadami. Dobrze? 

 

Pan M……….. Ś………. 

Ok.  
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, bo tu mamy punkty do (niewyraźnie) Jeżeli nie ma to bardzo dziękuję Panie prezesie, a my 

przechodzimy do kolejnego punktu.  

 

Prezes Regionalnego Centrum Gospodarki Wodno-Ściekowej Zbigniew Gieleciak 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Punkt 5, zaopiniowanie zmiany uchwały Nr XXXIV/650/21 Rady Miasta Tychy z dnia 16 grudnia 2021r. 

w sprawie ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych udzielanych w 2022 roku z budżetu 

miasta Tychy dla Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych w Tychach. Proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, dwa krótkie zdania odnośnie projektu tej uchwały. Zmieniamy stawkę jednostkową 

dotacji przedmiotowej udzielanej w bieżącym roku dla Miejskiego Zarządu Budynków Mieszkalnych na 

remonty komunalnych zasobów mieszkaniowych. Kwota dotacji wzrasta o 3 złote i 27 groszy do metra 

kwadratowego na rok, to jest z poziomu 14 złotych 81 groszy do poziomu 18 złotych i 8 groszy. Ta 

zmiana wynika z pozyskania przez miasto środków z funduszu dopłat pochodzących z Banku 

Gospodarstwa Krajowego w łącznej kwocie 674 495 złotych. To są środki pozyskane, stanowią one 80 

procent łącznego kosztu remontów 31 lokali, które będzie wykonywał w roku bieżącym MZBM. Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za. Dziękuję. 

Przechodzimy do punktu 6, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej 

miasta Tychy na rok 2022 oraz od razu zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej miasta Tychy na lata 2022-2032. Pan Naczelnik proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo, do obu projektów uchwał została w dniu dzisiejszym zgłoszona autopoprawka, więc 

omówię te oba projekty już z uwzględnieniem autopoprawki. Jeżeli chodzi o budżet tegoroczny, to 

planujemy zwiększenie dochodów ogółem o kwotę 36 111 860 złotych. Ta zmiana wynika przede 

wszystkim z trzech takich głównych pozycji. Pierwszą z nich to wprowadzenie do planu kwoty 28 883 

460 złotych. Są to dodatkowe wpływy z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych. Jest 

to zmiana spowodowana przez wcześniejszym przekazaniem przez stronę rządową środków, które 

miały wpłynąć w 2023 roku tytułem nowej subwencji rozwojowej i strona rządowa postanowiła te 

pieniądze przekazać z wyprzedzeniem samorządom i w ten sposób do planu wprowadzamy te niecałe 

30 000 000 złotych. Środki te zostaną przekazane w 3 transzach. Jedna już płynęła, ponad 9 000 000 

milionów, pozostałe wpłyną końcem listopada i grudnia, ale całość tej kwoty do planu w tym roku musimy 

wprowadzić. Kolejne duże zwiększenie to kwota prawie 3 700 000 złotych. Są to środki z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego na dofinansowanie budowy bezkolizyjnego węzła drogowego w 

rejonie ulicy Turyńskiej i Oświęcimskiej. To jest refundacja wydatków, zadanie Państwo doskonale 

wiedzą się już zakończyło w ubiegłym roku. Są to środki, które gmina założyła, płatność końcowa 

właśnie nam wpłynęła, tak że też te środki do planu dochodów wprowadzamy. Dostosowujemy jeszcze 

też pozycje dochodów własnych do przewidywanego wykonania tego roku, między innymi wpływy z 

tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych. Jeżeli chodzi o plan wydatków, to tutaj dokonujemy 

zmniejszenia o kwotę 38 332 680 złotych i te zmniejszenia wynikają przede wszystkim z przeniesienia 

części zadań, głównie zadań inwestycyjnych z roku bieżącego na rok przyszły. W uzasadnieniu mają 

Państwo szczegółowo te zadanie inwestycyjne wskazane, jest tam 40 pozycji. Tak że nie będę ich tutaj 

omawiał szczegółowo. One tytularnie są w uzasadnieniu dokładnie podane. Jeżeli chodzi o plan 

rozchodów to jeszcze jedną rzecz też chciałem wspomnieć. Zmniejszamy plan rozchodów o kwotę 

ponad 626 000 złotych. Jest to związane z uzyskanym umorzeniem części pożyczki i pożyczki, którą 

miasta w latach poprzednich zaciągnęło na budowę zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Tychach przy 

ulicy Pogodnej. Kwota umorzenia stanowi 11 procent ogólnie wypłaconej kwoty pożyczki, tak że o te 

środki ale zmniejszamy rozchodem. Tyle pokrótce jeśli chodzi o rok bieżący. Natomiast jeżeli chodzi o 

WPF to zmian dokonujemy w całym okresie prognozy czyli w latach 2022-2032. Oczywiście zmiany w 
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roku 2022 jak zwykle są spójne z tymi wszystkimi zmianami, o których mówiłem w budżecie 

tegorocznym. 2023 w głównej mierze to też właśnie zmiana spowodowana przeniesieniem części 

środków z roku bieżącego i to zarówno wydatków bieżących, jak i wydatków majątkowych na rok 

przyszły. Ponadto we wszystkich latach prognozy dokonujemy także aktualizacji harmonogramów spłat 

połączonych kredytów i pożyczek w celu dostosowania ich do aktualnych danych. Dziękuję ślicznie. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję również. Otwieram dyskusję dla tych punktów 6 i 7.  

 

Radny Józef Twardzik 

Ja chciałem zabrać głos, Twardzik. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik, proszę. 

 

Radny Józef Twardzik 

Panie Naczelniku, wracam do zapisów budżetu miasta na 2022 dotyczący dróg publicznych w miastach 

na prawach powiatu i dróg publicznych gminnych. I takie 4 pozycje. W budżecie na rok 2022 ulica 

Grabowa zapisana została na kwotę 6 411 000 złotych. W miesiącu sierpniu zmianą uchwały 

budżetowej zmniejszono tę kwotę o 750 000. Zostało do realizacji na ten rok 2022 4 761 000 złotych. 

To jest jedna sprawa. Druga pozycja to jest ulica Piaskowa. Ulica Piaskowa w budżecie miasta na 2022 

zapisana została kwotą 3 000 000 złotych. W miesiącu sierpniu zmniejszono tą kwotę o 100 000 złotych 

oraz w miesiącu wrześniu o 1 700 000. Zostało do zrealizowania w 2022 roku 1 170 000. I 3 pozycja 

ulica Palmowa. Ulica Palmowa w budżecie miasta została zapisana w 2022 roku na kwotę 3 000 000 

złotych, w sierpniu, 25 sierpnia została zwiększona o 100 000 złotych, czyli trzy miliony 3 100 000 

złotych. I następnie 29 września tego roku została zmniejszona o 1 800 000 złotych. Zostało 1 300 000 

złotych. Czyli zostało, podsumowując to, na ulicy Grabowej zostało 4 700 601 złotych do zrealizowania, 

na ulicy Palmowej 1 300 000 do zrealizowania i na ulicy Piaskowej 1 170 000 do zrealizowania. I tu 

powinien zabrać głos Pan dyrektor Kruczek, o ile jest, czy te pozycje będą w tym roku wykonane? Albo 

pan Naczelnik Mrugała się do tego ustosunkuje. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Wojciech Łyko 

Jeśli mogę prosić o głos?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Tak, proszę. 

 

Radny Józef Twardzik 

Jest pan Dyrektor Łyko. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Wojciech Łyko 

No jesteśmy w trakcie realizacji tych zadań. Myślę, że ulica Grabowa powinna być w tym roku 

zrealizowana. Jeśli chodzi o ulicę Palmową i Piaskową, no realizacja jest dwuletnia, więc no trudno do 

końca nam określić skalę realizacji w tym roku. No będziemy się starać jak najwięcej. Jeśli się nie uda 

wszystkiego przerobić no to przepłyniemy to na przyszły rok. 

 

Radny Józef Twardzik 

No tak, ale teraz jest okres przesunięć, dlatego poprosiłem najpierw Pana Naczelnika Mrugałę. Jeżeli 

jest w tym roku zapisana 1 300 00 to ona obowiązuje, chyba że jej nie zrobimy. To tak jak mówiłem 

wcześniej były zmiany uchwały budżetowej, natomiast Państwo nie dokonaliście zmiany uchwały 

budżetowej, zostało 1 300 000 trzysta tysięcy do zrealizowania. Aktualnie jest realizowany budżet na 

rok 2023, za niedługo będzie przedstawiony przez Prezydenta, konkretnie za 3 tygodnie do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej i Rady Miasta. No i teraz pytanie, czy Państwo to zrobicie, czy Państwo tego nie 

zrobicie? Ulica Piaskowa i ulica Palmowa. 
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Zastępca Dyrektora Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów Wojciech Łyko 

No na razie staramy się zrealizować. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Prezydent Hanna Skoczylas, proszę. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Panie Radny, kwestie przesunięć w budżecie MZUiMu i dokładnie ulicy Palmowej i Piaskowej, Pan 

dyrektor Kruczek tłumaczył już Panu chyba na 2 albo na 3 komisjach. Te przesunięcia budżetowe 

wynikają z tego, że później był rozstrzygnięty, ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg i dostosowujemy 

wysokość wydatkowanych środków finansowych, czy przewidywane wykonanie środków finansowych 

do możliwości i do przerobu firmy. W związku z powyższym w sytuacji, kiedy już wiemy, że jesteśmy w 

stanie zapłacić strzelam 1 300 000 w tym roku, to tylko taką kwotę zostawiamy na płatności w tym roku. 

Pozostałą kwotę przesuwamy w WPFie na rok przyszły, co nie oznacza, że jakiejś części zadania nie 

realizujemy. I tylko tyle, nic więcej. Zadanie jest realizowane, ale dostosowujemy wysokość środków 

finansowych do faktycznego wykonania przez podmiot, który wygrał przetarg i do możliwości 

przerobowych. I takie zmiany w budżecie odbywają się na bieżąco, bo roboty, czy sposób wykonywania 

robót, tempo wykonywania robót uzależniony jest od bardzo wielu czynników i jest zmienny w czasie 

całego procesu realizacji umowy. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. 

 

Radny Józef Twardzik 

To ja ad vocem. Ja jeszcze ad vocem, bo muszę… 

(niewyraźne)  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik 

 

Radny Józef Twardzik 

Prawdopodobnie my się nie rozumiemy. Ten zapis, który jest w budżecie miasta, powinien być 

zrealizowany. Jeżeli go nie realizujemy, to zmianą uchwały budżetowej może to być zmniejszone i 

przesunięcie do realizacji na rok następny, czyli na rok 2023, ale Państwo macie 1 300 000. Dzisiaj już 

ostatnie posiedzenie Komisji, na którym można było dokonać przesunięcia tej kwoty niezrealizowanej. 

To samo dotyczy kolejne ulicy, to ulicy Piaskowej. Zapis w budżecie miasta jest święty, jeżeli go nie 

realizujemy, to musimy dokonać zmianę zapisu. I ewentualnie przesunąć to do realizacji w roku 

następnym. To nie świadczy o tym, że on jest w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2030, 

on jest zapisany w budżecie na rok 2022. I to jest suma, która musi być zrealizowana, ale nie musi być 

zrealizowana, jeżeli dokonamy zmiany zapisów budżetu miasta z przesunięciem tych środków na 2023. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie ma… 

 

Radny Józef Twardzik 

Jeszcze jest Pan naczelnik Mrugała, przysłuchuje się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Jest Pan Naczelnik Mrugała. Panie Naczelniku, chce Pan coś dodać?  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

To ja może tylko, żeby uspokoić, bo to o czym mówi Pan Radny, tak naprawdę stało się w miesiącu 

wrześniu. Wtedy MZUiM zaktualizował na podstawie harmonogramu wykonawcy plan. Wykonawca 

przewidział na obu tych zadaniach wykonanie w takich kwotach, jakie zostały w budżecie tego roku, a 

pozostała część zgodnie z umową z generalnym wykonawcą została już w WPFie przeniesiona na rok 

2023. A zatem mamy już dostosowane na dzień dzisiejszy zarówno plan tego roku, jak i kwotę na 
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przyszły rok do projektu i WPFie do zapewnień wykonawcy, że takiej kwoty w poszczególnych latach 

wykona. 

 

Radny Józef Twardzik 

Czyli Panie Naczelniku, tej kwoty, które są zapisane po tej zmianie uchwały budżetowej we wrześniu, o 

której Pan mówi, te kwoty 1 300 000 dla ulicy Palmowej i 1 170 000 dla uczy Piaskowej muszą być 

wykonane, tak?  

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Tak, zgodnie z tym, co wykonawca miesiąc temu zapewniał MZUiM, te kwoty powinny zostać wykonane. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Pan Radny… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja mam pytanie. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Proszę. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Mam pytanie tam o opozycję 2 000 000 na zwiększenie na rozbudowę cmentarza na Barwnej,  6 000 

000 inwestycja. Na czym to polega ta rozbudowa tego cmentarza? 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Prezydent, proszę. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Tak? Mogę? No zgodnie z tym, co Państwo uchwaliliście wcześniej mamy takie zadanie w budżecie, 

rozbudowa cmentarza na Barwnej. Jak Państwo wiecie, tam jest na dzisiaj dość ograniczony, dość 

ograniczone pole grzebalne. Projekt był, pierwszy projekt ulicy Barwnej był wykonany parę lat temu i 

według tego projektu zrealizowano tą pierwszą część w stanie, który istnieje obecnie. Natomiast  z uwagi 

na to, że nam się kurczą w bardzo szybkim tempie, tradycyjne też miejsca grzebalne, widać to już na 

Wartogłowcu, zresztą covid miał na to niesamowity wpływ. Stąd ta decyzja, że te miejsca tutaj na 

Barwnej no muszą zostać, że tak powiem uruchomione tak i konieczność wykonania projektu i no 

dostosowanie ich po prostu do obecnych realiów. Dokładnie dzisiaj podpisywałam wniosek, 

oświadczenie do Wydziału Budownictwa i składamy wniosek o pozwolenie na budowę i będziemy 

ogłaszać przetarg na przygotowanie tych miejsc grzebalny, czyli całego układu, jak ma wyglądać 

przyszły cmentarz, miejsc grzebalnych. Oczywiście tam wycinka drzew będzie wchodziła w grę, cała 

infrastruktura tak, no żeby uruchomić te miejsca pod miejsca grzebalne i też miejsca kolumbaryjne. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Mam pytanie jeszcze ad vocem do tego. Jaki jest zakres przestrzenny tej inwestycji? Coś się w tym 

mieści? Bo 6 000 000 to jest dosyć spora kwota. Tak samo każdy umie wyobrazić przygotowanie tego 

miejsca grzebalnego. Co to będzie wybudowane tam, czy to będzie krematorium jakieś, bo tak się mówi 

o krematorium w tym miejscu?  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Nie. Nie Panie Radny. Absolutnie nie, to musi być cała infrastruktura, czyli doprowadzenie wody w 

określone miejsca, przygotowani tak jak mówię tych pól grzebalnych, przygotowanie kolumbarium,  

przygotowanie miejsc parkingowych, jakiegoś zaplecza socjalnego, ogrodzenia tak. To są szacunki, 

które w odniesieniu do ilości miejsc grzebalnych przygotowaliśmy. Natomiast wiadomo, że wszystko 

zweryfikuje przetarg. Chciałabym, żeby, żeby ta kwota no wystarczyła na te nasze plany. Tak że to jest 

cała jak gdyby infrastruktura związana z, związana z cmentarzem. 
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Radny Dariusz Wencepel 

Dziękuję. A mam pytanie jeszcze odnośnie budżetu, podwyższenie kapitału o 1 000 000 złotych w 

spółce Tyski Sport. W związku z czym jest te podwyższenie kapitału? Nie wiem, czy znów się jakiś 

Radny zatrudnił w spółce, czy coś, jaki jest powód tego podwyższenia?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Naczelnik, proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Spółka Tyski Sport złożyła wniosek do Prezydenta miasta Tychy w związku z no polepszeniem po prostu 

kondycji finansowej spółki córki i KP GKS Tychy. Te środki przez spółkę Tyski Sport zostaną 

przetransferowane do spółki KP GKS Tychy. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

To w związku, z czym? Bo ta spółka, z tego co pamiętam, chyba powstała w lipcu 2019, już tam dostała 

dość dużo pieniędzy wtedy i miała być sprzedana. Taki był cel podobno, żeby tą córkę sprzedać i nie 

dotować więcej. I na jakim etapie jest to, skoro to po co w ogóle taki kolejny twór utrzymywać, spółkę 

pod córkę spółkę? Jak se widać nie radzi ta spółka teraz, z tego co głosujemy i kolejny 1 000 000 

złotych. Nie wiem jakie tam jest zatrudnienie wysokie w tej spółce, ilu tam trenuje Radnych, nie wiem 

na pewno jeden, ale co jest powodem, że kolejny 1 000 000 złotych idzie na tą spółkę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Prezydent miasta na ostatniej sesji informował Państwa o tym, że jest inwestor zainteresowany 

zakupem spółki, tak że najprawdopodobniej tam trwają cały czas rozmowy w sprawie no jak gdyby 

dofinansowania spółki przez podmiot prywatny. Tak że te rozmowy jeszcze trwają. Nie wiem więcej 

szczegółów pewnie nie wiem, czy Prezydent już dzisiaj może podać czy nie. Też ciężko mi powiedzieć 

na ten moment, ale no ja w takiej informacji na ten moment nie posiadam więcej. Tak że… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Są jeszcze jakieś pytania? Jeżeli więcej pytań nie ma, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały 

w sprawie zmian uchwały budżetowej miasta Tychy na rok 2022. Czyli punkt 6. Kto z Państwa Radnych 

jest przeciw, czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do 

zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Tych na lata 2022-

2032, to jest punkt 7. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? 

Jednogłośnie za, dziękuję. Przechodzimy do punktu 8, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXVIII/585/17 Rady Miasta Tychy z dnia 22 czerwca 2017 roku w sprawie 

zaciągnięcia kredytu w Europejskim Banku Inwestycyjnym na finansowanie wydatków majątkowych 

miasta Tychy w latach 2019-2022. Pan Naczelnik proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Budżetu Sławomir Mrugała 

Szanowni Państwo projekt przewiduje wydłużenie okresu zaciągania ostatni transzy kredytu z 

Europejskiego Banku Inwestycyjnego. Planowo mieliśmy w tym roku zaciągnąć kredyt do końca kwocie 

łącznej ponad 114 000 000 złotych. W związku z tym, że część tych zadań inwestycyjnych została na 

tej sesji, zostanie i została na poprzednich sesjach, między innymi we wrześniu przeniesiona na kolejne 

lata, na rok 2023 i lata następne, a źródłem pokrycia tych zadań miały być środki z kredytu, zaszła 

konieczność przeniesienia części z tego roku na rok przyszły, jest to kwota 71 200 000 złotych. O tą 

kwotę zmniejszamy plan przychodów tego roku i wprowadzamy tą kwotę do WPFu na rok 2023. 

Dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję tym punkcie. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania projektu 

uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, 

dziękuję ślicznie. Przechodzimy do punktu 9, jest to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=498960

Data wygenerowania dokumentu: 2024-09-01 2:18:21



określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i zwolnień od tego podatku obowiązujących na 

terenie gminy Tychy. Proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Bożena Dolińska 

Dzień dobry, Szanowni Państwo, projekt przedmiotowej uchwały określa wysokość stawek podatku od 

nieruchomości na 2023 rok, które zostały podwyższone o kwotę inflacji, czyli o 11,8 procenta. Stawki te 

są zgodne ze stawkami które ogłosił Minister Finansów 22 lipca w sprawie głównych kwotowych stawek 

na 2023 rok. Proponujemy również pozostawić w uchwale zwolnienia gruntów, budynków, budowli, które 

są związane z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w zakresie lecznictwa zamkniętego. Projekt  

uchwały został przesłany do prezesa UOKiKU i został zaopiniowany pozytywnie. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest przeciw?  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel. 

 

Radna Iwona Oleksiak 

Iwona Oleksiak. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Radny Wencepel. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze, to w takim… 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Jarosław Hajduk również. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Po kolei polecimy. Szanowni Państwo Radni, żeby nie było żadnych niedomówień. Pani Radna Karolina 

Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Tak, jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Wojciech Czarnota? 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Marek Gołosz, nieobecny. Dalej Pan Jarosław Hajduk? 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Jestem przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze. Pan Radny Andrzej Kściuczyk? 

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Jestem przeciw. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak? 

 

Radna Iwona Oleksiak 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Pabian? 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik? Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik słyszy nas?  

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Przepraszam już, jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze Pani Radna Anita Skapczyk? 

 

Radna Anita Skapczyk 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Sobociński? 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Jestem za oczywiście. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Dariusz Wencepel? 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Sławomir Wróbel? 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

I Pani Radna Aleksandra Wysocka Siembiga? Tu mam informację, że przeciw,  bo jakiś problem ma 

Pani Ola z głosem, na Facebooku mi piszę przeciw, dobrze. W takim razie mamy 1, 2, 3, 4, 5, 6 głosów 

przeciw. I 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 i 8 głosów za. Dziękuję ślicznie. Przechodzimy do punktu 10, zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

obowiązujących na terenie gminy Tychy. Proszę. 
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Naczelnik Wydziału Podatków i Opłat Bożena Dolińska 

Szanowni Państwo, projekt przewiduje określenie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych w wysokości od 5 do 10 procent w stosunku do stawek obecnie obowiązujących, a 

stawki obecnie obowiązujące utrzymują się na terenie gminy Tychy od 2011 roku. Wobec powyższego 

te stawki, które proponujemy, również nie przewidują, znaczy się nie, nie, nie przewyższają stawek 

maksymalnych, które zostały ogłoszone przez Ministra Finansów. Wobec powyższego proszę o 

pozytywne zaopiniowanie uchwały.  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuje. Otwieram dyskusję dla tego punktu. Zgłoszeń nie widzę. Przechodzimy do zaopiniowania 

projektu uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw?  

 

Radny Sławomir Wróbel 

Sławomir Wróbel. 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Jest głos przeciw, Jarosław Hajduk. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dobrze to po kolei tak samo przelecimy wszystkich. Pani Radna Karolina Chemicz-Pałys? 

 

Radna Karolina Chemicz-Pałys 

Tak, jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Wojciech Czarnota? 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Marek Gołosz nieobecny. Pan Jarosław Hajduk? 

 

Radny Jarosław Hajduk 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Andrzej Kściuczyk? 

 

Radny Andrzej Kściuczyk 

Jestem przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Iwona Oleksiak? 

 

Radna Iwona Oleksiak 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Aleksandra Pabian? 

 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Urszula Paździorek-Pawlik. 

 

Radna Urszula Paździorek-Pawlik 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pani Radna Anita Skapczyk. 

 

Radna Anita Skapczyk 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Sławomir Sobociński. 

 

Radny Sławomir Sobociński 

Jestem za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Józef Twardzik? 

 

Radny Józef Twardzik 

Za. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Dariusz Wencepel? 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Sławomir Wróbel? 

 

Radny Sławomir Wróbel 

Przeciw. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

I Pani Aleksandra Wysocka-Siembiga przeciw. Dobrze, dziękuję. Przechodzimy do punktu… Jeszcze 

głosowanie, tak samo 8 głosów za, 6 głosów przeciw. I przechodzimy do punktu 11, zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IX/171/19 z dnia 27 czerwca 2019 roku w sprawie 

powierzenia prowadzenia wspólnej obsługi szkół i placówek oświatowych, w których organem 

prowadzącym jest miasto Tychy. Proszę. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Dzień dobry, Szanowni Państwo, w związku z utworzeniem nowej jednostki od września, to jest zespołu 

Szkolno-Przedszkolnego nr 5 w Tychach, w skład którego wchodzą Szkoła Podstawowa nr 6 i 

Przedszkole 20 zaistniała konieczność zmiany treści załącznika do uchwały. Dodane został nowo 

utworzony zespół szkolno-przedszkolny, a wykreślono szkołę podstawową i przedszkole wchodzące w 

skład tego zespołu. Wobec powyższego dla uporządkowania tych zmian wprowadzono nową treść 

załącznika w całości. Ponadto rozszerzono zakres wspólnej obsługi jednostek obsługiwanych przez 

MCO w zakresie prowadzenia postępowań o udzielenie zamówień publicznych, do których stosuje się 

ustawy prawo zamówień publicznych, z wyłączeniem zamówień udzielanych przez jednostki 

finansowanych ze środków publicznych pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. Bardzo proszę o 

pozytywne zaopiniowanie projektu. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Ja poproszę o głos, Wojciech Czarnota. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Pan Radny Wojciech Czarnota, proszę. 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Ja chciałem się zapytać, co w takim razie z postępowaniami publicznymi, które są finansowane ze 

środków z budżetu Unii Europejskiej? Czy to oznacza, że jednostki robią same? Skąd takie wyłączenie 

tutaj, jeśli chodzi o prawo zamówień publicznych?  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Jak dotąd jednostki prowadziły same takie postępowania, bądź były wspomagane przez firmy 

zewnętrzne.  

 

Radny Wojciech Czarnota 

Jeśli mogę jeszcze?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Proszę. 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Dlaczego nie chcemy tego do CUWu zrobić, przekazać i zostawiamy to w jednostkach?  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Panie… 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Tam będą musiały być osoby, które mimo wszystko będą musiały mieć kompetencje, bądź  być może 

no rzeczywiście zewnętrznie będą musiały szukać, czy mają kompetencje czy CUW byłby bardziej 

właściwą jednostką?  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Panie Radny, jesteśmy wyłączeni z CUWu, jeśli chodzi o zamówienia publiczne, jeśli chodzi o jednostki 

oświatowe, robimy sami bądź Urząd Miasta nas wspomaga przez wydział swój, składa w ramach 

składanych projektów. Tak że my nie wchodzimy w skład wspólnej obsługi przez CUW, to jest wspólna 

obsługa w zakresie jednostek oświatowych. 

 

Radny Wojciech Czarnota 

Ale co do zasady rozumiem, jest nadal wyłączenie i nie chcemy tego nie robić tak jak normalne 

postępowania, gdzie środki są, no nazwijmy to nasze, nie jest Unii Europejskiej?  

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Tak, wyłączenie jest, ale będziemy się wspomagać, jeżeli będzie taka konieczność albo za 

pośrednictwem urzędu bądź przez tak mówię jak dotąd to były inne jednostki, którym zlecamy te 

zadania.  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Jeżeli nie ma więcej pytań, to przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. Kto z Państwa 

Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymał od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję ślicznie. 

Przechodzimy do punktu 12, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

0150/XXVII/596/09 Rady Miasta Tychy z dnia 29 stycznia 2009 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu 
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wynagradzania nauczycieli w szkołach i placówkach, dla których organem prowadzącym jest Miasto 

Tychy. Proszę. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Szanowni Państwo, zmiany dotyczące regulaminów wynagradzania nauczycieli w szkołach i 

placówkach przede wszystkim podyktowane są nowelizacją w sierpniu bieżącego roku przepisów 

ustawy Karta Nauczyciela, które zmieniają ścieżkę awansu zawodowego nauczycieli i wprowadzają 

nową funkcję, mianowicie nauczyciela pełniącego funkcję mentora.  W związku z powyższym nastąpiła 

konieczność określenia dodatku dla tego nauczyciela. Zostało ustalone na poziomie 120 złotych, przy 

jednoczesnym podniesieniu dodatku dla nauczycieli za pełnienie funkcji dotychczasowego opiekuna 

stażu. Ponadto od 1 września w naszym mieście w pierwszym I LO funkcjonuje oddział z programem 

matury międzynarodowej i na podstawie przepisów rozporządzenia Ministra Edukacji jest konieczność 

ustalenia dodatków do wynagrodzenia, za prowadzenie zajęć dydaktycznych objętych postępowaniem 

egzaminacyjnym w tymże oddziale. Obie te zmiany w zakresie dodatków funkcyjnych dla opiekuna 

stażu i mentora oraz dodatku za prowadzenie zajęć w oddziale z programem matury międzynarodowej 

były uzgadniane z organizacjami związkowymi działającymi tyskiej oświacie i uzyskały pozytywne 

opinie. W związku z tym proszę o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję w tym punkcie. Głosów nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu 

uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Kto się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, dziękuję 

ślicznie. Przechodzimy do punktu 13, jest o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XXXIX/742/22 Rady Miasta Tychy z dnia 26 maja 2022 r. w sprawie upoważnienia dyrektorów 

przedszkoli, szkół podstawowych z oddziałami przedszkolnymi oraz dyrektorów zespołów szkolno-

przedszkolnych, prowadzonych przez Miasto Tychy, do umarzania i udzielania innych ulg w spłacie 

niepodatkowych należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym. Proszę. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Szanowni Państwo, ta uchwała ma charakter porządkujący. Była podejmowana w maju na potrzeby 

działań w zakresie działań gminy. Natomiast ona z uwagi na połączenie od 1 września przedszkola i 

szkoły podstawowej w zespół Szkolno-Przedszkolny nr 5 ulega zmianie punkt cały dla porządku, 

paragraf 1 ustęp 3, zostało wyłączone Przedszkole 20 został wprowadzony Zespół Szkolno- 

Przedszkolny nr 5. Tak że bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Otwieram dyskusje. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Kto z Państwa jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje? Jednogłośnie za. Dziękuję ślicznie. 

 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty Iwona Dańczura  

Bardzo dziękuję. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękujemy. Przechodzimy do punktu 14, zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XXII/451/20 Rady Miasta Tychy z dnia 26 listopada 2020 r. w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji celowej na realizację projektu grantowego pn: „Odnawialne źródła energii szansą na poprawę 

jakości powietrza w Tychach” współfinansowanego przez Unię Europejską ze środków Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Śląskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa IV. Efektywność energetyczna, odnawialne źródła energii 

i gospodarka niskoemisyjna, Działanie 4.1. Odnawialne źródła energii, Poddziałanie: 4.1.3. Odnawialne 

źródła energii – konkurs. Proszę. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

Dzień dobry, Szanowni Państwo przedkładany projekt uchwały w sprawie zmiany tej uchwały dotacyjnej 

w związku z pozytywną decyzją Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego, który wyraził zgodę 

na wydłużenie okresu realizacji tego projektu do 31 grudnia tego roku. W związku z tym zaszła 

konieczność zmiany regulaminu, jak i również tej uchwały dotacyjnej, gdzie zachodzi konieczność 
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wprowadzenia zmiany w zakresie terminu zarówno wypłaty grantu dotacji celowej, jak i również  

terminów pierwotnych wpisanych w uchwale dotyczących przeprowadzenia kontroli złożonych przez  

grantodbiorcę dokumentów w sprawie rozliczenia tego grantu w 2022 roku. Terminy te zostały określone 

w paragrafie 1 uchwały i przyjęcie tej uchwały pozwoli nam na kontynuację tego projektu i możliwość 

rozliczania grantów w projekcie. Dlatego bardzo Państwa proszę o pozytywne zaopiniowanie tego 

projektu uchwały. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję, otwieram dyskusję. Zgłoszeń nie widzę, przechodzimy do tego zaopiniowania projektu 

uchwały. Ktoś z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od głosu? Jednogłośnie za, 

dziękuję ślicznie. 

 

Naczelnik Wydziału Komunalnego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Anna Warzecha 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Przechodzimy do punktu 15, sprawy bieżące i wolne wnioski. Tutaj… 

 

Pan M……….. Ś………. 

Ja mam zgłoszenie (niewyrażnie) 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Proszę, mamy Pana gościa, dzisiaj Pan M……… Ś…….., bardzo proszę. 

 

Pan M……….. Ś………. 

Dzień dobry. Ja mam pytanie czy jest jeszcze z nami Pan prezes RCGW? Bo go nie widzę (niewyraźne) 

spotkaniu. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Chyba się już rozłączył. 

 

Pan M……….. Ś………. 

Dobrze to tak bardziej ogólnie, bo myślałem, że da jakieś bardziej szczegółowe informacje. Ja chciałbym 

poruszyć sprawę, która ostatnio była poruszana w mediach.  A więc, dotyczące (niewyraźne) miejskich, 

między innymi Pan Jacek (niewyraźne). Na przykład mamy również Radnego z Katowic, który jest 

zatrudniony również katowickich wodociągach, mamy Burmistrza Imielina, mamy Starostę 

Mikołowskiego. No i chciałbym usłyszeć jakieś wyjaśnienia jak te osoby pełniące już inne ważne funkcje 

publiczne, no Prezydent Wrocławia, no to pewnie ma własnych obowiązków pod kokardę i pytanie, 

czemu te osoby są u nas zatrudnione i jak mają wkład? No i jaka jest opinia Radnych na tego typu 

działania naszych władz spółek naszych miejskich? Nie wiem, czy Pani Prezydent Skoczylas mogłaby 

odpowiedzieć, czy ktoś się sam zgłosi? Tyle z mojej strony dziękuję. 

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

No nie wiem, czy to było do mnie pytanie, bo Pan powiedział, że jak Radni się na to zapatrują, ja mogę 

powiedzieć tylko tyle, że to do właściciela spółek należy prawo wskazywania członków rad nadzorczych. 

I wymóg jest taki, żeby osoby te posiadały stosowne uprawnienia potwierdzone przez Ministra Skarbu i 

takie uprawnienia te osoby posiadają. Natomiast Pan Prezydent jako właściciel korzysta ze swoich 

uprawnień wynikających z kodeksu spółek handlowych. 

 

Pan M……….. Ś………. 

I według Pani nie ma w tym nic złego, że Prezydent gigantycznego miasta jest zatrudniony w Radzie 

nadzorczej tyskiej spółki tak?  

 

Zastępca Prezydenta ds. Zrównoważonego Rozwoju Hanna Skoczylas 

Swoją ocenę Panu powiedziałam, pozwoli Pan, że nie będę komentować tak tendencyjnie postawionych 

pytań. Odnoszę się do kodeksu spółek handlowych. Dziękuję. 
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Pan M……….. Ś………. 

Dziękuję. Czy… Jeżeli nikt inny nie ma ochoty zabrać w tym temacie głosu to dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Dziękuję. Wpłynęło do nas… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Właśnie pytanie odnośnie tego pisma, co Pan mówił. Z Norwida wpłynęło pismo?  

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Tak, dokładnie tak. (niewyraźne)  

 

Radny Dariusz Wencepel 

Ja bym chciał skierować jako wniosek Komisji, bo do mnie też to wpłynęło na maila, o  sfinansowanie 

tego programu tam młode talenty, konkursu, znaczy się. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Tak, dokładnie, wpłynęło i to dzisiaj przez samą Komisją. Nie wiem, czy Państwo już macie również na 

tabletach? Natomiast wpłynęło nam takie pismo z II Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami 

Integracyjnymi w Tychach, właśnie z Norwida do Komisji Finansów Publicznych. Ja przeczytam to 

pismo, było ono było przed samą Komisją wrzucone, więc (niewyraźne) może z Państwa miał 

możliwości z tym zapoznać. Zwracamy się z prośbą o udzielenie II Liceum Ogólnokształcącemu z 

Oddziałami Integracyjnymi im. Norwida w Tychach pomocy finansowej w związku z organizacją XXXI 

Konkursu Artystycznego Młode Talenty. Nasz konkurs cieszy się 30 letnią tradycją i rosnącym wciąż 

zainteresowaniem ze strony młodzieży. Celem konkursu jest promowanie młodych talentów 

artystycznych uczniów klas 8 szkół podstawowych oraz wszystkich klas szkół ponadpodstawowych 

województwa śląskiego. Młodzi artyści mogą zaprezentować się w 3 kategoriach, scenicznej, 

plastycznej oraz literackiej. Na przestrzeni 30 lat w naszym konkursie uczestniczyło wielu 

utalentowanych młodych ludzi.  Niektórzy z nich rozwinęli później swoje talenty i odnoszą sukcesy, jak 

na przykład aktorki Honorata Witańska i Karolina Adamska, czy pianista Mateusz Krzyżowski. Jurorami 

w naszym konkursie są eksperci, a zarazem znane osobistości polskiej kultury. W poprzedniej, 

jubileuszowej edycji byli to między innymi Artur Andrus, Kuba Sienkiewicz, Ireneusz Krosny, a także 

pisarka Magdalena Świerczek-Grybos. Pomoc finansowa, o którą prosimy będzie przeznaczona na 

nagrody rzeczowe dla laureatów, wynagrodzenia dla jurorów, opłaty za wynajem sali i koszty 

organizacyjne. Poprzednie edycje konkursu były finansowane ze środków tyskiego budżetu 

obywatelskiego. Niestety, w bieżącym roku, mimo otrzymania ponad 700 głosów mieszkańców Tychów, 

nasz projekt przegrał zaledwie 35 głosami z innymi. Cała społeczność uczniowska i nauczycielska 

naszej szkoły będzie wdzięczna za wsparcie finansowe umożliwiające zorganizowanie XXXI edycji 

młodych talentów. I tu jest podpisane dyrektor szkoły Pan Rafał Julian Kordeusz. Tak wygląda pismo, 

nie ma tu podanej kwoty. Ja tu z tego (niewyraźne) się zorientować, jeszcze przed Komisją, chodzi o 

kwotę 20 000  złotych. Tak że tutaj Pan Radny Dariusz Wencepel chce Pan jako to wniosek formalny 

złożyć do przegłoso… 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Jako wniosek Komisji, żeby to poszło do Prezydenta o wsparcie tej, tej, tej, tego konkursu w następnym 

roku, bo to chodzi o następny rok, bo to. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Tak, zgadza się. Tak więc w tym momencie poddam wniosek pod głosowanie. Wszyscy znacie Państwo 

Radni już treść tego wniosku. Tak że kto z Państwa Radnych jest przeciw? Czy ktoś się wstrzymuje od 

głosu? Jednogłośnie za, tak więc wniosek tutaj z naszą aprobatą dalej pójdzie do Prezydenta Miasta. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Dziękuję. 
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Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Są jakieś pytania? Jakieś sprawy bieżące, wolne wnioski? Nie ma. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

Może ja chciałem, nie wiem tam Pan M……… Ś…….., nie wiem te pytanie zadał do Radnych też czy 

nie? Czy się nie dosłyszałem wcześniejsze?  

 

Pan M……….. Ś………. 

Tak, tak. O komentarz Radnych też bym prosił, jeżeli jest ktoś chętny, żeby to skomentować. 

 

Radny Dariusz Wencepel 

No wie Pan to jest, moim zdaniem to jest trochę nieekologiczne, że rada nadzorczym dojeżdża ktoś z 

Wrocławia do Tychów i odwrotnie. Tak że każdy Prezydent powinien się spotykać z mieszkańcami. 

Jeszcze mieszkańcy Mąkołowca, Czułowa, Starych Tychów i Wilkowyj czekają na spotkanie z 

Prezydentem w sprawie spalarni. Tak że, a Prezydent jeździ do Wrocławia i mu brakuje czasu, tak że 

w tym temacie, no to to troszkę mija się z celem. Prezydent ,Włodarz powinien się z mieszkańcami 

spotykać swojego miasta, a nie gdzieś dorabiać jeszcze we Wrocławiu, tak że taki jest mój komentarz, 

Panie M……….. 

 

Przewodniczący komisji Michał Kasperczyk 

Ale to dzisiaj akurat nie jest jakby tematem naszej komisji finansów. Tak więc jeżeli nie ma nic więcej, 

to dziękuję i do zobaczenia na sesji.  

http://bip.umtychy.pl/index.php?action=PobierzPlik&id=498960
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